
Zierikzeesche Nieuwsbode 05-05-1981

Wijziging in regio-melksektor
Melkveehouders voor het laatst bijeen in C.M.M.C.-verband

ZIERIKZEE, 1-5. De melkveehouders van Schouwen en Duiveland in jaarvergadering bijeen. 
Het was de laatste maal dat men in C.M.M.C. verband bijeen kwam. Door alle leden is in het 
afgelopen jaar het individuele lidmaatschap aangevraagd, als lid van de MelkUnie-Holland.
De voorzitter de heer M. de Boer uit Zierikzee, opende de vergadering en gaf een kort over-
zicht van de melkveehouderij in het verleden en van het onstaan van de Coöp. Melk en Melk-
producten Centrale.

Hij nam de leden mee terug naar de dertiger jaren toen er op toenmalige eiland plm. 800 be-
drijven waren, waar melkkoeien werden gehouden. De melk die hier geproduceerd werd, 
werd voor een groot deel verkocht als konsumptiemelk door de boeren zelf of door melkhan-
delaren bij de boeren gekocht en daarna onder de burgerij „verleurd.”
Ook waren er vele bedrijven die boter bereidden op eigen bedrijf en de ondermelk als veevoe-
der gebruikten

„De Duif”
Eén derde groep verkocht hun melk aan „De Duif” een partikuliere melkfabriek gevestigd te 
Nieuwerkerk.
Tijdens de oorlog werd het boter maken op eigen bedrijf door de bezetter verboden en moest 
deze melk eveneens aan de fabriek worden verkocht. Na de oorlog toen ons land verwoest en 
berooid was en men moest proberen de ekonomie weer op gang te brengen, was het voor ons 
land noodzakelijk zoveel mogelijk te exporteren, om op die manier aan deviezen te komen om 
goederen in het buitenland te kunnen verkopen.
De overheid besloot toen de drinkmelk voor de bevolking op een vetgehalte van 2½ % te 
brengen en het overige vet tot boter te verwerken voor de export. 1

Hierop werd streng toegezien, zelfs te Moriaanshoofd waar slechts 3 gezinnen woonden die 
melk moesten kopen kwam een ambtenaar uit Den Haag kijken of het misschien mogelijk was 
dat ook hier de 2½ % melk dagelijks zou worden bezorgd. Dit besluit hield in dat ook de 
zelfslijtende boeren de melk van eigen bedrijf moesten verkopen aan de fabriek en de melk 
die ze nodig hadden voor hun melkhandel weer terug moesten kopen van de melkfabriek.

Stevig in het zadel
Door deze ontwikkeling was de melkfabriek dus wel heel stevig in het zadel komen te zitten, 
wat tot gevolg had dat deze een lage prijs betaalde voor boerenmelk en een hoge prijs bere-
kende voor de melk die men nodig had voor de handel.

Het onbehagen nam hierdoor sterk toe en men besloot tot oprichting van de C.M.M.C. Het 
doel van deze vereniging was het behartigen van de belangen van boer en slijter. Het bestuur 
bestond dan ook voor de helft uit boeren en voor de helft uit melkhandelaren met aan het 
hoofd een onpartijdig voorzitter.

Wijlen de heer Eveleens het hoofd van de toenmalige Landbouwschool te Nieuwerkerk werd 
bereid gevonden het voorzitterschap op zich te nemen.

1 Deze standaardisatie was in de rest van ons land al in WOII ingevoerd!
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Vruchtbaar werk
De C.M.M.C. heeft jarenlang vruchtbaar werk voor beide partijen kunnen doen. Maar met het 
verstrijken der jaren toen er in ons land steeds minder fabrieken kwamen door fusies en slui-
tingen werd de invloed van de C.M.M.C. steeds kleiner bij de besprekingen over de prijs die 
de boeren voor hun melk ontvingen.

Dit was de aanleiding voor het bestuur te trachten de melk die op Schouwen-Duiveland werd 
gewonnen ergens anders onder te brengen; het oog viel hierbij in de eerste plaats op de melk-
fabriek te Middelburg.

De heren A.F. Schoof en M. den Boer resp. voorzitter en sekretaris werden op pad gestuurd 
en zijn een dag in Middelburg te gast geweest bij thans wijlen de heer Lambers direkteur en 
de heer Poppe voorzitter van de fusiekommissie zuid-nederland (Campina).
Bij dit gesprek kwam allereerst naar voren dat de goed georganiseerde konsumptiemelk-afzet 
een belangrijke schakel was. Ook was men wel in staat de door Schouwen-Duiveland boeren-
melk te verweken, maar de ophanden zijnde fusie, waar men het te Middelburg erg druk mee 
had, ontlokte de heer Poppe de opmerking, „we hebben op het ogenblik al zoveel onkruid in 
eigen tuin dat ik niet weet of we hier nu nog wel een braak stukje aan toe kunnen voegen.”

Melk Unie Holland
Naar rijp beraad is toen het bestuur tot de konklusie gekomen dat er voor de regio-melkprodu-
centen eigenlijk maar één weg open bleef en dat was: „blijven waar wij waren en te proberen 
hier onze huid zo duur mogelijk te verkopen.”
Dit is na langdurig en keihard onderhandelen gelukt zodat vanaf 1 april 1971 de veehouders 
op Schouwen en Duiveland de leden de prijs van Melk Unie Holland ontvangen voor hun 
melk.

Door deze ontwikkeling was de C.M.M.C. Voor de leden niet langer van belang. Zo werd op 
deze ledenvergadering van 28 april 1981 niet algemene stemmen besloten deze vereniging op 
te heffen en voortaan als individueel lid van Melk Unie Holland samen gevoegd in de afde-
ling Rotterdam-Zuid 2 verder te gaan.

Na dit besluit gaf de heer Voorsluis van Melk Unie Holland een verslag over de gang van za-
ken bij deze Coöp. van het jaar 1980.
Hieruit bleek dat de prijs die de melkveehouders ontvangen voor hun melk geleverd in het 
boekjaar 1980 inkl, nabetaling f 62,95 per 100 liter bedraagt; dit is ruim 3% hoger dan de prijs 
van 1979.

Deze verhoging is gezien de kostenstijging op de bedrijven te laag, maar gezien de sombere 
vooruitzichten die men vorig jaar had waren de aanwezige leden met deze prijs toch redelijk 
tevreden.

Doordat de melkbus dit jaar in het gehele werkgebied van Melk Unie Holland verdwijnt werd 
aan alle aanwezige leden een miniatuur melkbus aangeboden.
Hierna sloot de voorzitter de goed bezochte vergadering.
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